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Isamaaliidu, Eestimaa Rah-
valiidu ja ühenduse Vabariigi
Eest — Res Publica jaanirahu-
koalitsioon on tänaseks linna
juhtinud viis nädalat. Tegemist
on olnud piisavalt palju ning
igas eluvaldkonnas — alates
sotsiaalmajast kuni raudtee-
ületuskohani. Loomulikult tuleb
tõdeda, et enamus asju on alga-
tatud lahkunud võimude poolt,
kuid jätkusuutlikku arengut
silmas pidades ei ole järsud
kannapöörded linna valitse-
mises võimalikud. Küll saame
oma nägemust sisse lülitada
linna arengukavasse. Kõik me
peame tulevikku silmas pida-
des tegema ka musta tööd ning
jätma loorberite lõikamise jä-
reltulijatele. Kõhklejatele saab
kinnitada, et jätkub töö linna
arengu jaoks vajalike ning linna
majanduslikke võimalusi ar-
vestades võimalike objektide
arendamisel — koolimaju ja
lasteaedu remonditakse, täna-
vaid pinnatakse, juba töös ole-
vate projektide teostamist, seal-
hulgas ka staadioni ehitamist
jälgitakse.

Lisaks sellele püüame lõpuni
mõelda ning käima panna mõ-
ned linnakodanike jaoks olu-
lised ehitised. Linnavalitsus ei
näe probleemi selles, et ena-
muse selliste rajatiste avamise
aeg jääb sügiseste volikogu
valimiste järgsesse aega —
meile jääb igal juhul teadmine,
et oleme linnakodanike jaoks
midagi olulist ära teinud, mitte
ainult loksunud.

Ning lõpetuseks. Tore on kuul-
da, et mõne erakonna jaoks on
bussijaam prioriteet number
üks ning selle peale on alati
mõeldud. Paraku ei paku mõ-
tetes olevad prioriteedid ei
vihma- ega ka tuulevarju ning
nende nurga taga pole võimalik
ihu kergendada. Hea on siin-
juures muidugi see, et me saa-
me loota bussijaama ehituse
käimalükkamisel linnavolikogu
laialdasele toetusele ning mitte
võitlusele selle üle, kellele jääb
lindilõikamise au.

AGU RILLO,
abilinnapea

“Meie tulek EAS ehituseks-
perdi Tarmo Poksiga Jõgevale
on tingitud vajadusest  jõuda
koostöös omavalitsuse spet-
sialistide ja asjatundjatega
ühiste arusaamadeni ühises
toetusetaotluses kirjapandu ja
tegeliku olukorra ning tegelike
vajaduste vahel. Kodutöö kva-
liteedist oleneb ju vigade pa-
randuse maht.”

“Olen siiralt rõõmus, et Jõgeva
linnas on leidunud selliseid
hakkajaid, oma ala ning noori
armastavaid treenereid, nagu
on Tiiu ja Marju. Leping lin-
navalitsusega kohustab ja Jõ-
gevale tulime oma parimas ri-
vistuses, meile meeldib  siin
mängida. Loodan, et ühe tõsise
mängu lätlastega püüame tuua
Jõgevale veel sellel aastal.”

Neljapäeval, 4. augustil kohtusid rajatavas Betti Alveri
muuseumis volikogu ja linnavalitsuse  liikmed, linnavara
juhid, Betti Alveri fondi nõukogu ja juhatuse liikmed, EAS
ettevõtlus- ja elukeskkonna arenduskonsultant Külli Paa-
vel ja ehitusekspert Tarmo Poks.

Teatavasti on volikogu oma otsusega 29. aprillil 2004. aastal
kohustanud linnavalitsust tagama Betti Alveri muuseumi
avamise poetessi 100. sünniaastapäeval 23. novembril 2006.
aastal. Siseviimistluseks ja ekspositsiooni kujundamiseks
vajalike rahaliste ressursside hankimiseks on linnavalitsus
taotlenud toetust Piirkondade konkurentsi tugevdamise
programmist.

Juulis 2004. aastal sõlmis linnavalitsus töövõtulepingu nr
4.5/04/81 Eesti regionaalse ja kohaliku arengu sihtasutu-
sega(ERKAS). Töö teostajaks sai Jüri Roos. Töö  tähtajaks on
eelpool nimetatud  lepingus fikseeritud 1. august 2004. Lepingu
järgi pidi fikseerima aktiga töö üleandmise ja vastuvõtmise.
Sellist akti pole. Lepingus fikseeritud töö valmimise tähtaeg
läks lootusetult lõhki. Töö koosseisus oli lepingujärgselt
mitmeid komponente. Sealhulgas ka Jõgeva külastus-
keskuse-muuseumi arendamiseks vajaminevate vahendite
taotluste kirjutamine. Projekti taotluse kokkukirjutamine
maksis lepingu järgi 19800 krooni.

Samal ajal ragistas ajusid sadakond inimest, et Betti Alveri
fondi ettevõtmisel maja funktsioonid ja sellele vastav maja
sisu määratleda.

Vastav taotlus jõudis EASi alles käesoleva aasta suvel.
Nüüd tulid Külli Paavel ja Tarmo Poks Jõgevale uurima,
kuivõrd taotlus vastab tegelikkusele. Nad pidid selgusele
jõudma, mida taotleb omavalitsus ja kas projekti kokkukir-
jutaja on mõistnud kõiki omavalitsuse kavatsusi. Jutuaja-
mine, EAS esindajate küsimustele vastamine ei olnud su-
gugi lihtne. Betti Alveri fondi nõukogu esimehel Toomas
Vahuril oli lihtne selgitada, milliseid samme ja miks on as-
tunud fond poetessi mälestuse ja tema loomingu vääriliseks

Betti Alveri juubelini 464 päeva

jäädvutamiseks kaasaegses muuseumis. Samas oli küsi-
mustest võimalik järeldada, et Tallinnast saabunutel oli
taotluse lugemisel tekkinud hulgaliselt küsitavusi. Oli ka
küsimusi, millele ei olnud  Toomas Vahur kohe valmis vasta-
ma. Põhjus seisis selles, et fondi nõukogule ei tutvustatud
kokkukirjutatud taotlust ja fondi vaev funktsioonide formu-
leerimisel jäi sellest tööst hoopis välja. Kui jutt jõudis Betti
Alveri muuseumi arengukavani, siis enne kui saab täpselt
vastata küsimustele, peab lugema taotlust, et mõista, millis-
te funktsioonidega on lahti kirjutatud muuseum-külastus-
keskus. Kuidas sellesse mahub Betti Alveri lugu, kui palju
erinevaid sihtgruppe on sinna kirjutatud jne.

Kui linnavalitsus oleks olnud järjekindlam taotluse kok-
kukirjutaja suhtes. Kui oleks ka ise lõpuni muret tundnud
kokkukirjutatud teksti sisu pärast, ei oleks praegu nõnda
palju küsitavusi.

Betti Alveri juubelipidustuseni on veel 464 päeva. Tähetund
lahvatab taas  kahe kuu pärast Jõgeval. Ja siis jääb aasta juu-
belini... Betti Alveri fondi algatusel on leitud konkursi tule-
musena projekti juht, kes asub tööle 1. septembril 2005. aastal.
Selline punkt on fikseeritud tänavu suvel allkirjastatud linna-
valitsuse ja Betti Alveri fondi vahelises lepingus. Kas on või-
malik tähtaegselt parandada projektis esinevad vead? Kas
EAS hindab vääriliselt kokkukirjutatud taotlust 2,8 miljoni
krooni ulatuses? Need on küsimused, millele peab saama vas-
tuse lähikuudel. Siis osutub võimalikuks muuseumi avamine
kavandatud päeval. Selleks aga peab tõsiselt läbi töötama kõik
esitatud tähelepanekud. Oleks otstarbeks kokkukirjutatud
taotlus tagasi kutsuda, parandada vead jakõrvaldada puudu-
sed. Lisada nõutav arengukava.

Ka see kõik on kokkuvõttes õppetund. Ühelt poolt on just-
kui kõik otsustatud, aga unustati, et lõpunitegemine, ooda-
tud tulemuse saavutamine eeldab järjekindlat nõudlikkust
ja lepingusse sissekirjutatu täpset jälgimist.

                       LINNALEHT

 ja aseminister Peeter Laasik
külastasid oma ringkäigul Jõ-
gevamaal ka SAd Jõgeva Haig-
la. Ministrit saatsid maavanem
Aivar Kokk, haigla nõukogu esi-
mees ja maavanema nõunik Va-
hur Kukk. Ministrile tutvustati
Jõgeva haigla maja kitsaskohti.
Mõttevahetuses jäi domineeri-
ma seisukoht, et Eestimaal on
vaja säilitada maakonnas vähe-
malt kohalik haigla kirurgia ja
sisehaiguste arsti valveringiga.

Minister soostus mõttega, et
Jõgeva haigla maja vajab riik-
likku “rahasüsti” endise sünni-
tusosakonna ümberehitami-
seks sotsiaalhoolde osakon-
naks. See on vajalik selleks, et
vabastada pinda järelravile.
Ka Jõgeva haigla statsionaari
laiendamiseks (kirurgia, miks
mitte ka lastehaiguste osakon-
na taaskäivitamiseks). Häda-
vajalik on ka kunagises Stepa-
nakerdi tehases tehtud liftide
väljavahetamine (minimaalne
vajalik summa  miljon krooni).

FOTOD: ANATOLI MAKAREVITŠ

Sotsiaalminister Jaak Aab

Külli Paavel, EAS ettevõtlus-
ja elukeskkonna arenduskon-
sultant

Laimons Raudsepp, Sylveste-
ri võrkpallimeeskonna pea-
treener

FOTOD: ANATOLI MAKAREVITŠ

PILDIALLKIRJAD: ANTS PAJU
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Linnavalitsuse juuni-,  juuli- ja augustikuu
istungite materjalid

Austatud
kaaslinlane

Hea lugeja

6.  juuni istungil:
1. anti kasutusluba reovee-

pumplale Piiri 8a;
2.väljastati ehitusluba Nur-

me tänaval, Piiri tänaval,
Suure, Lao ja Aia tänava ning
Suure ja Pargi tänava vahe-
listel haljasaladel asuvate
kaugküttetorustike rekonst-
rueerimiseks;

3.vaadati läbi ja esitati lin-
navolikogule järgmiste otsuste
eelnõud “Jõgeva Linnavolikogu
järgmise koosseisu liikmete
arvu määramine”, “Jõgeva
Linnavolikogu liikmete vali-
miseks valimisringkonna moo-
dustamine”, “Jõgeva linna
valimiskomisjoni moodusta-
mine ja liikmete nimetamine”,
“Maa munitsipaalomandisse
taotlemine” ja “Jõgeva linna
2004. a majandusaasta aru-
ande kinnitamine”;

4. anti nõusolek avaliku üri-
tuse “Õlletelk koos tsirkusega”
korraldamiseks osaühingule
Hetairia;

5. otsustati eraldada reserv-
fondist 5000 krooni osaühingule
Hetairia avaliku ürituse “Õlle-
telk koos tsirkusega” korral-
damiseks ja Jõgevamaa Pääs-
teteenistusele Jõgeva linna ris-
kianalüüsi tegemiseks 3500
krooni;

6. lõpetati ühe isiku hooldus;
7. määrati hooldaja kahele

isikule.

13. juuni istungil:
1. väljastati ehitusluba las-

teaiale “Rohutirts”;
2. otsustati Jõgeva linnas

koolide kinnistute ja nendega
piirneva ala detailplaneeringu
avaliku väljapaneku tulemuste
põhjal seisukoha võtmine;

3. otsustati eraldada reserv-
fondist raha Gümnaasiumile
seoses juubeliga inventari soe-
tamiseks ning Jõgeva linna 9.
klassi kiituskirjaga ja 12. klassi
medaliga lõpetajatele;

4. moodustati Ühisgümnaa-
siumi hoolekogu;

5. anti nõusolek avaliku üri-
tuse “SAS Suvetuur” korral-
damiseks Scandinavian Air-
lines System Eesti Filiaalile,
“Jõgeva Gümnaasiumi vilist-
laste kokkutulek” korralda-
miseks Jõgeva Gümnaasiu-
mile, “Võidupüha pidulik rivis-
tus” korraldamiseks Kaitse-
liidu Jõgeva Malevale ja “Va-
nasõidukite suursõit” korralda-
miseks Eesti Vanamootorrat-
taklubile “Unic-Moto”;

6. vaadati läbi FIE Risto Vihti
taotlus;

7. lõpetati kahe isiku hooldus;
8. määrati hooldaja kahele

isikule;
9. vaadati läbi Muusikakooli

õpilaskohtade arvu suuren-
damise taotluse läbivaatamine.

20.  juuni istungil:
1. võeti vastu Suur tn 71 krun-

di detailplaneering;
2. vaadati läbi ja esitati lin-

navolikogule järgmiste ostsuste
eelnõud “Jõgeva linnas Suur tn
71 krundi detailplaneeringu
kehtestamine” ja “Jõgeva lin-
nas Suur tn 37 ja 39 kruntide
ning nendega Puiestee tn ääres
piirneva ala detailplaneeringu
koostamise algatamine”;

3. väljastati ehitusluba osa-
ühingule Nordlanden tööstus-
halli Piiri 9 laiendamiseks;

4. anti nõusolek avaliku üri-
tuse “Hip Hop Hoovus” korral-
damiseks Mari Läänele;

5. muudeti Jõgeva Linna-
valitsuse 26. mai 2005. a kor-
raldusega nr 172 kinnitatud
“Jõgeva Lasteaia “Karikakar”
juhataja vaba ametikoha täit-
miseks korraldatava avaliku
konkursi läbiviimise korra”
punkte 6 ja 7;

6. kinnitati linnavara, asu-
kohaga Suur 20, võõrandamise
kirjaliku enampakkumise tu-
lemused;

7. otsustati linnavara üleand-
mine Muusikakoolile;

8. lõpetati kahe isiku hooldus;
9. määrati hooldaja kolmele

isikule.

27.  juuni istungil:
1. väljastati ehitusluba kõr-

valhoone Puiestee 12 laien-
damiseks Stella Pällule, kaup-
luse Kesk 3 püstitamiseks osa-
ühingule Estem Tehnikakau-
bad ja kõrvalhoone Roosi 10
laiendamiseks Priit Kirsimäele;

2. anti nõusolek avaliku üri-
tuse “Euroopa Liidu Telk” kor-
raldamiseks Bürger Europas
e.V-le;

3. kinnitati Mare Suviste Jõ-
geva lasteaia “Karikakar”
juhataja ametikohale;

4. vaadati läbi Jõgeva Lin-
navalitsuse ja Betti Alveri Fondi
koostöö kokkuleppe projekt.

11.  juuli istungil:
1. kuulati informatsioon Jõ-

geva linnale täismõõtmelise
staadioni ja sinna juurde kuu-
luvate ehitiste projekteerimise
ning ehitustööde alustamise
kohta;

2. väljastati ehitusluba kaar-
halli Turu 7a täielikuks lam-
mutamiseks osaühingule
Avaks;

3. väljastati kasutusluba
Pargi tn 9 36 korteriga elamus
korterite 1, 2 ja 3 asuvale sto-
matoloogiapolikliinikule;

4. vaadati läbi Marek Lim-
bergi avaldus.

25. juuli istungil:
1. vaadati läbi ja esitati lin-

navolikogule määruse eelnõu
“Jõgeva linna eelarvest mit-
tetulundustegevuseks toetuste
andmise kord”;

2. nimetati mittetulundus-
ühingus Jõgevamaa Ühis-
transpordikeskus liikmeõigusi
teostava isikuks abilinnapea
Agu Rillo;

3. otsustati Taisto Liivandi
premeerimine tema 50 aasta
juubeli puhul;

4. otsustati eraldada reserv-
fondist 5000 krooni Marek
Limbergile õpilasvahetuse
programmis osalemiseks ja
Eesti Meestelauluseltsile Ühis-
gümnaasiumi poistekoori sõi-
dukulude katmiseks Pärlselja
laululaagrisse 3000 krooni;

5. vaadati läbi Jõgeva linnas
koolide kinnistute ja nendega
piirneva ala detailplaneeringu
kehtestamine;

6. anti Suur tn 37 ja 39 krun-
tide ning nendega Puiestee tn
ääres piirneva ala detailpla-
neeringu koostamise tingimu-
sed;

7.  anti Aia tn 3 hoone rekonst-
rueerimiseks ehitise arhitek-
tuursed ja ehituslikud lisatin-
gimusted Jõgeva Majandus-
ühistule;

8. anti Jõgeva raudteejaa-
mas kahe tupiktee (nr 14 ja 17)
projekteerimiseks projektee-
rimistingimused aktsiaseltsile
Eesti Raudtee;

9. kuulati informatsiooni staa-
dioni ehitamise hetkeseisu ja
rahaliste vahendite otstarbeka
kasutamise kohta ning projekti
“Jõgeva linnas fiiberoptilise
võrguühenduse loomine” koh-
ta;

10. vaadati läbi eelnõu linna-
vara asukohaga Suur 24 ja Aia
4 osalise üürileandmise otsus-
tuskorras kohta;

11. anti kirjalik nõusolek
elamute Suur 83, Suur 57, Kal-
da 8 ja Kalda 4a  ühendamiseks
maagaasi välistorustikuga
aktsiaseltsile Eesti Gaas;

12. väljastati ehitusluba
Ühisgümnaasiumi ruumide re-
konstrueerimiseks Jõgeva Lin-
navarale ning elamu ja ma-
japidamise abihoone Tallinna
mnt 12 ehitamiseks Alan Truu-
sile;

13. anti sotsiaalkorteri kasu-
tamisõigus ühele isikule;

14. lõpetati 10 isiku hooldus;
15.määrati hooldaja 12 isi-

kule.

1. augusti istungil:
1. väljastati ehitusluba elamu

Kalda 18a püstitamiseks And-
rei Mahhovile;

2. anti Puiestee tn 21 ühis-

elamu rekonstrueerimiseks
korterelamuks ja parkla laien-
damiseks projekteerimistin-
gimused aktsiaseltsile Haa-
bersti Maja;

3. määrati aadressid Tallinna
mnt 17 asuvale hoonete komp-
leksile;

4. vaadati läbi ja esitati lin-
navolikogule otsuse eelnõu
“Linnavara, asukohaga Aia 4
Jõgeva linn, üürileandmine
otsustuskorras Kaitseliidu
Jõgeva Malevale”;

5. otsustati Linnavara, asu-
kohaga Suur 24, osalise üüri-
leandmise avaliku enampakku-
mise korraldamine;

6. määrati hooldaja ühele
isikule;

7. anti sotsiaalkorteri kasuta-
misõigus kahele isikule;

8. anti nõusolek avaliku üri-
tuse “Euroopa Liiklusohutuse
Tuur” korraldamiseks Eesti
Punase Risti Jõgevamaa selt-
sile;

9. kuulati informatsioon Jõ-
geva linna autobussijaama ra-
jamise kohta ja Palamuse Val-
lavalitsuse vastusest koostöö-
pakkumise kohta täismõõtme-
tes kergejõustiku- ja jalgpalli-
staadioni ehitamise ning hiljem
haldamise osalemisel;

10. vaadati läbi ja esitati lin-
navolikogule otsuse eelnõu
“Jõgeva linnas koolide kinnis-
tute ja nendega piirneva ala
detailplaneeringu kehtesta-
mine”.

8. augusti istungil:
1. määrati hooldaja ühele isi-

kule;
2. vaadati läbi kultuurikes-

kuse taotlus koolivaheaja lõ-
pupeo ilutulestiku kulude kat-
miseks;

3. vaadati läbi Eesti Kesk-
erakonna Jõgeva linnaorgani-
satsiooni juhi Aare Olgo ja Re-
formierakonna fraktsiooni esi-
mehe Viktor Svjatõševi ette-
panek linnalehe ilmumise koh-
ta;

4. vaadati läbi Ivo Kundi aval-
dus;

5. kuulati informatsiooni Tor-
ma Vallavalitsuse vastusest
koostööpakkumise kohta täis-
mõõtmetes kergejõustiku- ja
jalgpallistaadioni ehitamise
ning hiljem haldamises osale-
misel;

6. vaadati läbi sihtasutuse
Keskkonnainvesteeringute
Keskus 02.08.2005. a kirja nr
3.2-6/1460 “Taotluse mitte-
rahuldamine”.

HELENA STEPANOV,
Jõgeva Linnavalitsuse

spetsialist

Esimene kuu pole just väga
unistamiseks aega andnud.
Kuhjunud töödejärg oli kop-
sakas. Nüüdseks on linna-
valitsuse töörütm õige tempo
saavutanud ja loodan seda
jätkuvat uue valitsuseni. Et
valitsusevahetus ja suvine
puhkusteperiood linna tege-
mistesse segaduse tekitasid, on
loomulik, aga linnakodanik vast
ei märganudki seda.

Linna kuldmuna — staa-
dioni — ehitus laabub ajakava
kohaselt. Oleks ainult ilma —
väline ehitus ju. Pankade poole
pole pöördunud, jätkub veel
oma laekumistest, aga eks
jõuab ja ka peab. Rahastamise
pool teeb muidugi muret. Ehitus
suur ja kallis. Ometi on esimesi
märke, et me pole üksi ja staa-
dioni jätkusuutlikkus ei tohiks
probleemiks saada.

Liikuma on läinud sotsiaal-
maja ümber olev probleemistik.
Vahepeal oli küll tunne nagu
Maurusel: ei tahtnud ei sot-
siaal ega sotsialism suust välja
tulla, kartsin segi ajada. Uus ja
värske jõud aitab koera sabast
ka üle. Pean silmas tublisid
linnavalitsuse liikmeid ja sot-
siaalosakonna uut juhatajat. Ei
heida eelnevale midagi ette,
aga tundes töö spetsiifikat,
arvan maja päevakasutuse
võimalikult kiire kasutamise
hädavajaliku olevat.

Ka naabritega on esimesed
kontaktid olnud. Tundub olevat
väga suur huvi meie vastu. Ees
seisavad väga tõsised läbi-
rääkimised. Piirkonna võima-
lused ja vajadused tuleb ühes-
koos läbi arutada, muud teed
ei ole. Omavalitsuste rahakotid
on võrdselt tühjad ja ühiste-
gevus ainus kokkuhoiu koht.

Üllatavalt palju  probleeme on
tekkinud projektikirjutamise
pinnal. Pean silmas keskkon-
nainvesteeringute keskusele
kirjutatud projekti ja  EASile
kirjutatud projekti. Asi vajab lä-
hemat uurimist, aga tundub,et
neid väheseidki peab uuesti
alustama. Selles osas olen ül-
latunud ja mitte just meeldivalt.

Kuuga muidugi linna ei ehita
ja mina ei kavatse raporteerida
saavutustest, mida peaks
näpust imema. Samas oli töine
aeg ja jätk samasugune.

Puhkuseaeg suvi hakkab
lõppema. Naudime pikki su-
medaid öid, kuulame ritsikaid
ja naeratame veel….

Lugupidamisega

teie linnapea
HELDUR  LÄÄNE

Tänavuste parimate lõ-
petajate premeerimiseks
läks linnakassast suurim
summa Jõgeva Ühisgüm-
naasiumi õpilastele, kelle
seas oli ka kolm hõbeme-
daliga lõpetajat.

Maakonna haridusosa-

konna poolt läbi viidud kooli
kontrolli hindeks oli “hea”.
Tulemus näitab, et kool on
tõusuteel.

Nagu koolides ikka, käib ka
sel suvel Jõgeva Ühisgüm-
naasiumis hoolas remont.
Erilist tähelepanu pöörab

hoolekogu 1. klasside väljanä-
gemisele. Suuremad tööd
jäävad paraku sügisesse, kui
hakatakse uuendama kooli
aulat ja spordisaali. Samuti
peab uue väljanägemise
saama kooli fuajee.

Soovin, et kooli õpetajate

ja õpilaste pere  jätkaks saa-
vutatut ning peagi paistaks
kool silma juba väga heade
tulemustega.

ANTS PRII,
Jõgeva

Ühisgümnaasiumi
hoolekogu esimees

Jõgeva Ühisgümnaasiumil hea aasta

Jõgeva linna põhimäärus fik-
seerib volikogu esimehe ülesan-
ded, nende hulgas on otsuste ja
määruste täitmise kontroll.

Põgus ülevaade viimastel aas-
tatel vastu võetud otsustest ja
määrustest, mille tegime koos vo-
likogu kantselei juhataja Jaan Jär-
vega, andis mõtteainet mitte ainult
sellele volikogule, vaid ka valimis-
järgsele uuele koosseisule.

Toon allpool mõned huvitavamad
näited volikogu otsuste ja määrus-
te saatusest ja protsesside kujune-
misest, mida sooviti reguleerida.

26. juunil 2003. aastal otsustas
volikogu  ES Sadolini AS-i Suur tn
12 hoone otsaseinale paigaldatud
ca 4,5 m2 suuruse reklaami ja
kuulutuse aastaks, seega kuni 30.
juunini 2004 maksust vabastada.
Määratud tärminist on  aasta möö-
dunud. Kas nimetatud firmaga on
reklaamileping sõlmitud? Rek-
laam on endiselt üleval!

25. märtsil 2004. aastal tegi voli-
kogu oma otsusega linnavalitsuse-
le ülesandeks valmistada  2004. a.
maikuu korraliseks istungiks ette
vastavad õigusaktide eelnõud
linna kaugküttepiirkonna kehtes-
tamiseks ja Jõgeva linna üldpla-
neeringu muutmise algatamiseks.

15 kuu jooksul ei ole linnavalit-
sus ülesannet täitnud. Miks? Veel
ei oska täit vastust anda.

17. juunil 2004. aastal otsustati
renoveerida koolihooned asuko-
haga Aia 34 ja Piiri 1 eesmärgiga
luua nõuetele vastav ja esteetiline
õppekeskkond Jõgeva Gümnaa-
siumi, Jõgeva Ühisgümnaasiumi
ja Jõgeva Täiskasvanute Kesk-
kooli õpilastele ja personalile.

2005. aasta linna eelarve koos-
tamisel nähti ette planeerida va-
hendid koolihoone asukohaga Aia
34 esimese etapi renoveerimis-
töödeks 3,9 miljoni krooni ula-
tuses. Esitati koguni renoveeri-
mistööde nimekiri. Selle kava ko-
haselt oleksid  Jõgeva Gümnaa-
siumi algklasside ja kunstiõpetuse
klassi õpilased alustatud tänavu
1. novembril õppetööd Aia tn. 34
koolihoones. Need kavad lähtusid
Jõgeva linnavalitsuse ettepane-
kutest. Kas linnavalitsuse jõud
rauges ettepanekutesse või sur-
mas soovi hoopis staadioni ehi-
tamise alustamine ülejala ja põh-
jalikult ette valmistamata mee-
letu laenukoormuse ja umbmäära-
te sihtidega? Seda ajal, kui linnas
oli hulgaliselt pooleliolevaid olulisi
objekte alates sotsiaalmajast ja
lõpetades Aia tn koolimajaga,
teede olukorrast rääkimata.

28. oktoobril 2004. aastal kinni-
tati Jõgeva linna aukodaniku sta-
tuut. Statuudi rakendussättes on
öeldud, et Jõgeva linna auko-
danikule, kellele see nimetus on
omistatud enne käesoleva otsuse
vastuvõtmist, antakse vastav
märk aasta jooksul käesoleva
statuudi kehtimahakkamisest.
Lubatud aeg saab varsti täis. Kas
on võimalik see kohustus täita, kui
vahepeal on kõik pooleli jäetud?

Lugupidamisega
ANTS PAJU,

volikogu esimees
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Suure-Jaanis toimus trompetimängijate suvelaager, kuhu  oli
kutsutud osalema ka Jõgeva muusikakooli õpetaja Kaido
Järvsoo koos trompetiklassi õpilaste Johanna Murakase
(vasakul),  Andreas Rehi ja  viiuliklassis õppiva Aapo Rehiga.
Laagris osales ka Tartu poiss Sander Lepik. Päevad täis
koosmusitseerimist parimate mängijatega sünnitavad lusti,
mida vajab iga arenev pillimees.                                     LINNALEHT

Trompeti suvepäevadel

Juba kolmandat aastat järjest korraldab Jõgeva Avatud
Noortekeskus suvelaagreid, mille üheks kesksemaks ja popu-
laarsemaks on Näki ja Neptuni suvelaager Kuremaal. 22.-24.
juulil toimunud laagrisse oli kokku tulnud 65 last ja noort,
enamus Jõgeva linnast, vähem vallast ja mujaltki. Nii mõnedki
olid laagris juba kolmandat korda. Kolme päeva jooksul said
lapsed osa metsamängudest Kuremaa terviseradadel, ran-
nadiskost, Näki ja Neptuni valimistest ning kõiksugustest mu-
ru- ja veemängudest. Selle aasta Näkiks sai Maarja Udras,
Neptuniks aga Artur Rimkevitšus.

Väikestele ilmaviperustele vaatamata sujus laagri korral-
dus kenasti. Laagri avamisel külla tulnud Jõgeva linnapea ja
volikogu esimees tervitasid lapsi ning lubasid igati toetada
ka Jõgeva Avatud Noortekeskust igapäevatööks vajalike uute
ruumide saamisel. Laagri tähtsaimaks mõtteks lisaks aktiiv-
sele puhkusele oli koostöö, teistega arvestamine ja hoolivus.

                                                                         SILLE RAIDVERE

Me oleme kuulnud Türi linna kaunitest aedadest, Kevade
pealinnast, võimsatest laatadest. See kõik ei ole kellelegi sa-
ladus. Küll on aga saladus, kuidas seda on saavutatud. Kõige
kergem on kokku võtta ühesuguste huvidega inimesed, ka
need, keda huvitab iluaiandus ja sellega kaasnev küsimus-
tering, tahavad koos käia. Nii saigi Türil alguse  idee luua
oma aiandus-mesindusselts. See ongi see mootor, mis need
protsessid on Türil käivitanud. Loomulikult ei tee selts ise-
enesest midagi, vaid teevad inimesed, huvilised, fanaatikud.
Nende sügav lugupidamine kodulinna vastu avaldub läbi
kaunite koduaedade. Mõtlesin sellele kaunil õhtupoolikul
Roosi tänava platsil, kui kuulasin Türi linnaaedniku mõtlisk-
lusi, jälgisin Jõgevahe Pere naisrühma esinemist ja osapoolte
vahelist kõnelust. Meie linna kauneim osa on raudtee ja Pedja
jõe vahel. Selles linnaosas on tärganud juba kauneid kavatsusi
kenade aedade ja korras kodude kõrvale. Augustikuu teisel
poolel on meie linna delegatsioon Türil. Äkki sünnib seal usk
ja vajadus meilgi aiandus-mesindusseltsi osakonna järele?
Ehk alustab juba sügisel tööd vastav grupp, kes kuulab õp-
pepäevadel  ettekandeid taimedest, aiakujundamise põhi-
mõtetest, joob maitsvat teed ja vahetab muljeid.

ANTS PAJU

Kaunis suvepäev külalistega

Seaduste alusel on kohalike
omavalitsuste põhitööks ko-
haliku rahva  toimetuleku eest
seismine ja hättasattunud
leibkondadele hoolekande
korraldamine seni, kuni nad ei
ole enam elatusvahendite kao-
tuse või puudumise tõttu sot-
siaalselt abitus olukorras. Sot-
siaalhoolekande seaduse §8
alusel on kõigil kohalikel amet-
nikel teada need sotsiaalvald-
konna kohustused,mis kuulu-
vad vastuvaidlematule täitmi-
sele.

Üheks kohustuseks kohaliku
omavalitsuse ametnikele on
sotsiaalvaldkonna-alase teabe
andmine linna elanikkonnale.

Teiseks kohustuseks ametni-
kule on isiku tahte  ärakuulami-
ne ja sellega arvestamine, mitte
oma tahte peale surumine. Ka
siin maksab  reegel — klient
(abiotsija) on kuningas. Selle
uudsuse juurutamine nõuab
ilmselt veel väga palju pisaraid

ja suurt julgust tõe jalule sead-
miseks.Kuid ilma selleta ei ole
linnas edasiliikumist.

Olulisemaks uuenduseks sot-
siaalvaldkonna küsimuste
lahendamisel kohalikus oma-
valitsuses on vajadus koostööks
teiste naaberomavalitsustega.
Kui vabariigi valitsus kaua oli
kohalike omavalitsuste nõrga
suutlikkuse  või suutmatuse
tõttu sunnitud ise otsesel ra-
hastamisel sotsiaaalvaldkon-
naga tegelema,siis nüüd, kus
omavalitsused on kohaliku elu
korraldamisel vajaliku taseme
saavutanud, pole riigi sekku-
mine  enam vajalik. Piisab, kui
ettenähtud vahendid linna- või
vallavalitsusele üle antakse ja
need koos omavahendite lisa-
misega  probleemid ise koha-
peal ära lahendavad.

Parimaid lahendusi on või-
malik kohapeal leida läbi koos-
töö nii kohalike omavalitsuste
endi vahel kui riigi,- munit-

sipaal- või eraõiguslike sotsiaal-
valdkonna asutuste vahel.
Koostöö ei ole aga seni   hoogu
saanud. Rõngasvallana ümber
linna asuva Jõgeva vallaga on
linna koostöö seni  üpris episoo-
diline olnud. Kui palju oleks aga
ühist otsustamist ja mees-
konnatööd vaja, seda ei oska
järsku ära arvatagi. Seda mitte
ainult sotsiaalvaldkonnas, vaid
kogu  linna-valla elu korraldu-
ses.

Lähtudes sellest mõttest,
küsisin meid hiljuti külastanud
sotsiaalministrilt, kas tema ja
ministeerium toetavad koha-
likul tasandil, kohalike oma-
valitsuste  koostöös algatatud
ühiseid ettevõtmisi ja sellest
sündinud  ühiseid  otsuseid.
Minister  Jaak Aab andis pal-
julubava toetuse ja teda saat-
nud ametnikud ja poliitikud olid
samuti päri.

See on hea märk, sest elu ise
on seda meile dikteerimas.

Aprilli keskel müüsime esi-
mese pileti. Kuu aega sai
askeldatud ja olimegi müü-
gilaudade ja katustega ühel-
pool.

Taotledes tänavakauban-
duse haldamise õigust, esitasin
ka eskiisprojekti, milles nägin
ette müügikohtade viimise ka-
tuse alla. Meie ilmastik on suh-
teliselt ebastabiilne. Kui päike
pähe lõõskab, on müüjal eba-
mugav. Ja kui vihmasabin üle
käib, on ju müüja ja kaup mõ-
lemad märjad. Nüüd seda
enam ei juhtu. Vanad lauad
võiksid olla muuseumi eks-
ponaadid. Linnavara käskis
neid aga säilitada ja isegi üle
värvida.

Muide, ka kioskid said uued
lauad. Küsimusele, kas sellel
turul on Jõgevale tähendus, ei
saagi vastata, sest meil pole ju
turgu, vaid tänavakaubandus.
Küll olen aga seda meelt, et
Jõgeva-taolises linnas peaks
olema tõeline turg, sest ümber
linna ja linnaski on põllu-
majandussaadusi tootvaid

inimesi. Samas on linnas palju
kortermaju, mille elanikel pole
enamasti oma aiamaad. Leti
taga on põhiliselt need, kes ise
toodavad(u 80%). On ka neid,
kes müüvad edasi ostetud
kraami. Eelmises Linnalehes
nimetas volikogu arendus- ja
majanduskomisjoni esimees
Andres Stein väga täpselt
põhjuse, mis takistab selle

tänavakaubanduse arengut.
Minul on näiteks leping linnaga
vaid aastaks ja mulle  too-
nitatakse kogu aeg, et kui riigil
on oma maaga, millel see tä-
navakaubandus toimib, midagi
kavas, pean ma  kahe nädala
jooksul siit platsilt kaduma.
Minul läks see “kosmeetiline”
muudatus maksma 58000 kroo-
ni. Inimestele, kes leti taga as-

keldavad, see meeldis ja nad
tõid isegi heast meelest suure
sületäie lilli.

Enne siin miskit viisakamaks
ei muutu ega ka parane, kui
detailplaneeringust võetakse
maha kavandatud kahekorru-
selise maja ehitus. See võiks
olla ka näiteks turuhoone...
Samas on see tänav ja tänava-
kaubanduski siit oma iseära-
sustega. Kui aga puhastus-
masin meie platsi kõrvalt läbi
sõidab, meile sisse ei pööra, et
seda tänavat ka puhastada, siis
see nagu polekski tänav.

Ühesõnaga see ajutiste la-
henduste aeg on kestnud juba
päris pikalt. Ega sellel lõppu ei
näegi. Kui nüüd pöörata linna
arengukava lahti lehekülgedelt,
kus kirjas, mis ettevõtlus aren-
gus kavas ja kuidas tegelik elu
ise on, siis seda kokkulangemist
kohe kuidagi ei märka. Aga se-
da kõike on ju vaja meie lin-
nakoganikele ükskõik, kus pool
letti nad ka pole.

JAANO TERRAS,
tänavakaubanduse haldaja

Näki ja Neptuni suvelaager

Tähelepanu tänavakaubandusele

Sotsiaalhooldus nõuab uut lähenemist
Loodan, koostöö linna ja Jõgeva
vallavolikogu töökomisjonidega
algab peatselt,sest teisiti ei ole
enam võimalik edasi minna.

Igati teretulnud on kõigi Jõ-
geva piirkonna elanike arva-
mused ja soovid, sest see on ka
koostöö parimaks vormiks.
Olgem julged jutule tulema.

OLAVI ANNUK,
Jõgeva  Linnavolikogu

sotsiaal-  ja
tervishoiukomisjoni

esimees

Mõtteid jalgpalliturniirilt Kokkola Cup 2005
Jõgeva linna noorte jalgpalli-

võistkond Noorus 96 osales nii
suurel jalgpalliturniiril kui Kok-
kola Cup esimest korda. Juuli-
kuu lõpus toimunud turniirile
olid kogunenud 10 riigi jalg-
pallurid ja kokku osales 126
võistkonda erinevates vanuse-
gruppides. Treener Igor Orlovi
juhendatud Noorus 96 võistkond
osales 1991 sündinud noor-
meeste vanusegrupis, kus
võistkondi oli 26 ja mängud
toimusid viies alagrupis. Loosi
tahtel oli Jõgeva võistkond ainu-
keses kuueses alagrupis.

Esimesel  võistluspäeval tuli
kahes mängus vastu võtta
kaotus 1:0 ja viik 1:1. Teise päe-
va skooriks jäi kaks võitu ja
kaotus. Alagrupi viimase män-
guni oli seis selline, et kõik kohad
alagrupis olid võimalikud, oli

ainult vaja viimane mäng
soomlaste vastu võita. Kohati
paduvihmas ja ründaja vigas-
tusega  kulgenud mängus tuli
aga mõru pill alla neelata ja

vastu võtta kõige napim kaotus
1:0.

Kolmas võistluspäev selgitas
kohad kuueteistkümnendast
tahapoole, seal ei olnud enam

Jõgeva poistele vastaseid ja
kahes mängus võideti suure-
skooriliselt. Kokkuvõttes sai Jõ-
geva võistkond kuueteistküm-
nenda koha.

Positiivselt tuleks ära mär-
kida seda, et Jõgeva võist-
konnas osalesid 1991-1994 sün-
dinud noormehed. Seega osa-
lesid kohati paar aastat noo-
remad poisid vanemate vastu.
Tuleb rõhutada, et iga mängu
mindi võitma ja väravate seis
jäi alagrupis positiivne: 6:3 ja
kohamängudes 10:2. Jõgeva
võistkonnas särasid sellel
turniiril enam Mairo ja Mario
Tikerberi ning Karli Kütt.

Pealtvaataja
AIMUR SÄÄRITS



               Nr 6 (45) 16. august 2005LINNA LEHT4

Kas riivab silma? Riivab, ja kuidas veel! Ilmselt need ob-
jektid tutvustamist ei vaja, aga häbi on nende pärast küll. Ko-
gesin seda eriti valusalt, kui sisenesin linna Türi aiandus-
inimestega Suurt tänavat pidi. Maja aadressil Suur 44. See
on üks ilmekaid juhtumeid, kus kinnisvarafirmad ostavad kin-
nisvara odavalt kokku, lootuses ilma arendamata, hooldamata
see hoopis kallimalt maha müüa. Kas omavalitsusel on võimu,
võimalust sellise kinnisvaraomanikuga asjaajamises nii kau-
gele jõuda, et tema majaümbrus oleks hooldatud ja maja po-
leks linnapilti risustav?

OÜ Emajõe kinnisvaraga on väärteomenetlejana töötav
Lembitu Vaiknemets  kannatlikkust üles näidates mänginud
tõelist kassi ja hiire mängu. Tartu linnas Jaama tn 30 elavat
Priit Vaske eelpoolnimetatud kinnisvarafirmast iseloomus-
tab see objekt kõige täpsemalt. Jääb ainult küsida, miks ei
ole selle maja külge riputatud silti omaniku nimega ja koordi-
naatidega ja mitmel korral on talle tehtud ettekirjutusi. Põ-
himõtteliselt sama saatus on tabanud aadressil Suur tn 91-93
asuvaid maju. Tartus Pikk tn 78- 40 registreeritud OÜ Astroli
on nende majade omanik. Võrreldes Priit Vaskiga ei ole need
mehed keeldunud rääkimast. Isegi tunnistamast, et äriidee
ei ole vett pidanud. On lubanud kevadel juba kõik majadega
seotud paberid korda ajada, kõnelemata majade korrasta-
misest. Kuidas mees, nõnda maja – see on ammune eesti rahva
tarkus. Mis sina sellest arvad, hea Jõgeva linna elanik? Anna
oma arvamus teada linnalehele.

Need pole ainukesed räämas objektid linnas. Kauaks veel... ?

Kellelegi pole saladus, et mootorikütus läheb järjest kallimaks,
ühistransport samuti ja juba ammu ei kata bussi- ja rongiliinid
kõiki sõidusoove. Osaliselt aitab neid muresid lahendada kaassõitja
portaal.

Tartus ja ka mujal tööl käivad Jõgeva linna elanikud on juba
aastaid koopereerunud: teatud seltskond lepib kokku, et tööl
käiakse ainult ühe autoga ning bensiini- ja muud kulud jagatakse
omavahel. Võrreldes näiteks bussipileti hinnaga on niisugune sõit-
misviis juba ühe kaassõitja puhul märgatavalt soodsam, mis siis
veel tervest autotäiest rääkida.

Kui käite iga päev ühest asulast teise tööl, soovite muuta oma
sõite võimalikult soodsaks ning teie autos on veel vabu kohti, siis
käesolevast suvest alates saab kaassõitjaid otsida ka interneti
vahendusel aadressilt http://ets.pri.ee.  Sõidusoovi esitamine või
koha pakkumine autos on täiesti tasuta, olemas on temaatilised
foorumid, kasulikud internetiviited ja muudki põnevat. Head
kasutamist!

AARE KIRNA

Ajal, kui Andrus Värnik ladus Helsingi Olümpiastaadionil
võiduvundamenti ja meie kümnevõistlejad  tõestasid, et Erki Noole
taandumisega ei tekkinud Eesti kümnevõistlusse auku, vaid
näitasid ennast tõeliste Erki Noole mantlipärijatena, esitles Jõgeva
Gümnaasiumi võimlas Sylvesteri spordiklubi esindus oma
eliitrivistuses hetkevormi ja avas plaane tulevikuks. Enne meeste
etteastet nauditi neidude mängu. Sylvesteri tulekul Jõgevale oli
mitu seostatud põhjust:

1. 2001. aasta oktoobris allkirjastatud kolmepoolne leping oli
lõppenud juba 2003. aastal. Kuidas on võimalik unustada väärikaid
koostööpartnereid? Ei ole võimalik. Selle kinnituseks on järgnevaks
kolmeks aastaks pikendatud koostööleping, millele kirjutasid linna
poolt alla volikogu esimees Ants Paju ja linnapea Heldur Lääne.

Lepingu eessõnas on märgitud MTÜ Sylvesteri spordiklubi si-
sutihedat ja tulemuslikku tööd noorte võrkpalli kandepinna avar-
damisel. Oma tõsise panuse on sellesse andnud ka kolmas
koostööpartner Kurista Saeveski. Meie tüdrukud on juba tegijad
võrkpallimaastikul. Mehed olid sügavalt liigutatud Jõgevahe Pere
tantsijate loitsust mängu lõpul, mille viis läbi Airi Rütter.
Peatreener Laimons Raudsepp, klubi tegevjuht Margus Sunduk
ja Kurista Saeveski juhatuse liige Enn  Kangur võtsid tantsijatelt
vastu alusel küünla hapra leegiga. Hoiame Sylvesteri võrkpalluri-
tele pöialt.

Leevendust
transpordimuredele

JÕGEVA LASTEAED ROHUTIRTS
kuulutab välja KONKURSi

Avaldus, CV ja haridust tõendavate
dokumentide koopiad esitada 20. augustiks

aadressil:
Jõgeva Lasteaed Rohutirts
48 304 Rohu 8, Jõgeva
märgusõna “Konkurss”.

INFO telefonil 772 2931.
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1,0 asenduskohale

Liivi Lohvard, Türi linna-
aednik. “Oleme liigutatud Jõ-
geva linna  juhtide kutsest kü-
lastada Vooremaa pealinna.
Veel enam olime üllatunud Jõ-
geval nähtust.

Nägime huvitavate lahen-
dustega kauneid koduaedu.
Linna haljasaladel on näha
aedniku päris julgeid katse-
tusi. Linnahaljastusel kui tervi-
kul on aga palju kasvuruumi.

Tore, et aedu kujundatakse
oma sisetundest, sest nii tehes
muutub aed õige ruttu pereelu
ja püüdluste peegeldajaks.
Suurtes linnades on kahjuks

kallid detailid kokku kuhjatud  ja
hingestatud tervikut leiab
harva. Ootame Jõgeva linna
kaunite aedade loojaid Türile
juba augusti teisel poolel.”

• 11. augustiks planeeritud arupidamine kavandatava
staadioni funktsionaalseks muutmise teemal lükkus mitmel
põhjusel edasi ja toimub homme, 17. augustil kell 10 linna-
valitsuses. Samal päeval kell 15 on kavandatud arengukava
muudatuste ettepanekute tutvustamine linnavalitsuse saa-
lis. Sellest nõupidamisest oleks soovitav osa võtta, et paremini
mõista, mida  see dokument sisaldab.

• 19. augustil toimub Omedus, Mustvees ja Kasepääl
Kalevipoja kala- ja veefestival, kavandatava päeva reklaam
on  ka Jõgeval üleval. Kes kahtleb veel, tehke endale sellel
päeval võimalikuks viibida Peipsi ääres. Te ei kahetse.

• 23. augustil kohtuvad linna ja valla esindused, et kaar-
distada hariduse, huvihariduse, kultuuri, spordi ühisprob-
leemid. Määratletakse ühine osa mõlema omavalitsuse üld-
planeeringutes ja käsitletakse teisigi mõlemat poolt huvi-
tavaid probleeme.

• 24. augustil külastab Jõgeva linna asutusi ja ettevõtteid
maavanem Aivar Kokk oma kaastöötajatega. Kuhjunud on
palju küsimusi, millele on omavalitsusel koos maavanema
institutsiooniga lihtsam võimalikke lahendusi leida. Alates
kauaräägitud bussijaama ehitusest, raudteega seondu-
vatest probleemidest, apteegilao võimalikest tulevikustse-
naariumidest jne.

• 25. augustil kell 18 ootavad linnajuhid kultuurikeskusse
1. septembril esmakordselt kooli minevaid lapsi koos va-
nematega. Krattidega koos ja nende abil saame lapseva-
nematega tõsist juttu ajada. Eriti oodatud on pereisad. Las-
tele jätkub tantse, mänge ja laule. Lõpuks lõikame lahti tordi,
sest kooliminejad jätavad hüvasti lapsepõlvega.

• 26. augustil toimub kruusaaugus diskoõhtu “Hüvasti,
suvi”. Keskööl on oodata  üllatust. Vihmase ilmaga on pidu
kultuurikeskuses.

• 1. septembril algavad kooliaasta avaaktused Jõgeva
Gümnaasiumis ja Ühisgümnaasiumis kell 9, Täiskasvanute
Keskkoolis kell 10. Kell 11 koguneme Hea Linna Vaimu ümber,
et öelda koos tere uuele õppeaastale.

• 1. septembril ilmub Jõgeva Linna Lehe erinumber, mis
on  täielikult pühendatud teadmistepäevale.

Felix Adrat elas ainult 52 aastat, aga need olid jäljekad aastad.
Hiljaaegu lõppes Adrati mälestusturniir jalgpallis, mille või-
tis Jõgeva Tähe. See oli juba 32. Läbiviimise raskus lasus
Toomas Klaarmanil(vasakul) ja Rainer Võsastel. Seni, kuni
veereb jalgpall Felix Adrati rajatud staadionil, ei unune see
mees.
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